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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Palkovics László, innovációért és technológiáért 
felelős miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Fogják-e támogatni a háztáji energiatermelést, a 
megújulóenergia-közösségeket?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A Nemzeti Energia-és Klímaterv (NEKT) szerint a kormány terveinek “hangsúlyos részét adja a 
fotovoltaikus rendszerek fejlesztése azzal a céllal, hogy a 2018. évi ca. 700 MW beépített kapacitás 
3000 MW összteljesítményre nőjön a 2022-2023-as évekre. A technológia költségeinek várható 
folyamatos csökkenése lehetőséget adhat a terület azonos dinamikával való bővülésére egészen 
2030-ig.” A NEKT jellemzően nagyberuházásokkal, napelem-parkokkal akarja elérni a megújulós 
célszámokat, miközben nagyon fontos lenne a kisléptékű, háztáji, közösségi, illetve kisipari 
energiatermelés támogatása (az épületek tetőfelületeinek kihasználásával pl.), az energia-önellátás, 
energiafüggetlenség elősegítése.

A NEKT említés szinten tartalmazza, hogy „Célunk emellett a „háztáji”, vagyis megújuló és 
helyben elérhető forrásokból származó energiatermelés ösztönzése és a megújuló 
energiaközösségek átfogó koncepciójának a kialakítása is.” Nincs kifejtve ugyanakkor, hogy 
hogyan akarják biztosítani a termelő-fogyasztó egyéneknek és közösségeknek a jogot, hozzáférést a
megújuló energia termeléséhez, fogyasztásához, tárolásához és eladásához a Tiszta Energia Csomag
értelmében. A NEKT-nek tartalmaznia kellene konkrétabb definíciót, elköteleződést és 
intézkedéseket a termelő-fogyasztó egyének és közösségek jogi szabályozással, adminisztratív 
eszközökkel, illetve járulék- és adócsökkentésével való támogatásával kapcsolatban.

Az épületek energiateljesítményéről szóló uniós irányelv hazai alkalmazására vonatkozó 7/2006. 
TNM rendelet szerint a 2021-től átadott új épületeknek meg kell felelni a közel nulla energiaigényű 
épületek követelményszintjének, ez pedig előírja, hogy “Az épület energiaigényét az összesített 



energetikai jellemző méretezett értékéhez viszonyítva legalább 25%-os mennyiségben olyan 
megújuló energiaforrásból kell biztosítani, amely az épületben keletkezik, az ingatlanról származik 
vagy a közelben előállított”. Ebből szükségképpen következik, hogy lesznek “háztáji”, termelő-
fogyasztói beruházások, ugyanakkor e rendelet nagyon szigorúan értelmezi a közelben előállított 
megújuló energia fogalmát, ezzel megnehezítve a beruházók számára a követelményszint 
teljesítését.

Kérdésem, hogy hogyan tervezi a kormány támogatni a megújulóenergia-közösségek létrejöttét? 
Lesz-e nemzeti célszám a megújuló energia termelő-fogyasztó egyénekre és közösségekre, és 
biztosítják-e ezen új jogi szereplők zökkenőmentes beilleszkedését az energiarendszerbe és a 
METÁR-ba?

Várom válaszát!

Budapest, 2019. július 19.

Tisztelettel,

Szél Bernadett

országgyűlési képviselő

1


